
 
 

 سفارة الولايات المتحدة الأمريكية

 دولة قطر -الدوحة

 بيان صحفي للنشر

 2016يناير  31  :التاريخ

 

 

دشنان الاحتفال السنوي الثاني "أسبوع السفارة الامريكية وغرفة التجارة الأمريكية في قطر ي

 أكتشف أمريكا في قطر" لإبراز الشراكة بين الولايات المتحدة الأمريكية وقطر 

 

الدوحة: ستدشن السفارة الأمريكية بالشراكة مع غرفة التجارة الأمريكية في قطر الاحتفال 

 22-15  خلال الفترة والذي سيقام 2016السنوي الثاني "أسبوع أكتشف أمريكا في قطر" لعام 

 فبراير وذلك للاحتفال بالشراكة بين الولايات المتحدة الأمريكية ودولة قطر.

 

أسبوع أكتشف أمريكا في قطر الضوء على تنوع واتساع البضائع الأمريكية والخدمات   سيسلط

ر والمنتجات وسيقدم بعض من ما في أمريكا إلى قطر. سيعقد أيضاً منتدى رفيع المستوى لكبا

رجال الأعمال المهتمين في ممارسة الأعمال التجارية في الولايات المتحدة وسيكون هناك 

معرض خاص للفيلم الأمريكي ويوم للرياضة الأمريكية الأصيلة ومعارض لكبار مصممي 

الأزياء الأميركيين والأغذية والتعليم. سيبرز "أسبوع أكتشف أمريكا في قطر" العلاقات الثنائية 

 والمشتركة بين شعب الولايات المتحدة وقطر. العميقة 

 

لدى دولة قطر دانا شل سميث قد رحبت بإسبوع أكتشف  الولايات المتحدة هذا وكانت سفيرة

التي تربط الولايات المتحدة و دولة  العلاقات أمريكا في قطر ووصفته باحتفال يبرهن

ر أفضل المنتجات وقالت السفيرة سميث "سيعرض إسبوع أكتشف أمريكا في قط قطر.

 2015والخدمات والثقافة الأميركية. الشراكة بين الولايات المتحدة و دولة قطر قوية وفي عام 

بهذه الفعاليات التي  2016شهدت هذه الشراكة العديد من الإنجازات ونحن سعداء لتدشين عام 

 تعبر عن العلاقات العميقة والوثيقة بين البلدين."

 

: " يسعداء بأن :روبرت هاجر في قطر السيد فة التجارة الامريكيةرئيس غر من جانبه قال

السفارة الامريكية وشركائنا التجاريين تعاونوا معنا لتدشين "إسبوع اكتشف أمريكا في قطر." 



على نحو أقوى مما هي عليه اليوم  وأضاف هاجر، "العلاقات التجارية بين البلدين لم تكن 

 رائنا القطريين لتوسيع هذه العلاقات."ونحن نعمل جنبا إلى جنب مع نظ

 

فبراير ستقام سلسلة خاصة للمتحدثين المميزين في غرفة التجارة الأمريكية في  17في تاريخ 

قطر والتي ستضم حلقة نقاش حول الانتخابات الرئاسية القادمة في الولايات المتحدة. وسيعقد 

ال التجارية في الولايات المتحدة" فبراير منتدى لمدة نصف يوم حول "ممارسة الأعم 18في 

الذين يتطلعون للاستثمار في الولايات  والذي سيوفر معلومات للشركات ورواد الاعمال 

فبراير ، سيقوم خبراء لهم معرفة كبيرة  19المتحدة أو توسيع أعمالهم التجارية هناك. وفي 

 ة والاستثمارات. باقتصاد الولايات المتحدة الامريكية بتناول وعرض الفرص العقاري

 

خلال "إسبوع اكتشف أمريكا في قطر" افتتاح معرض الافلام  ويسر السفارة الأمريكية 

الحائز على جائزة مهرجان صندانس  بينيت -مايكل روساتو الأمريكية. يسقيم كل من المخرج

قيموا للافلام الوثائقية والمرشحة لجائزة أكاديمية المنتجة أليكس ماديجان عرض للافلام وسي

سينطلق البرنامج بعرض فيلم  فبراير.  22فبراير إلى  18محاضرات في الدوحة في الفترة من 

بينيت الايف انسايد )حي من الداخل( ، بالتعاون مع مؤسسة الدوحة للأفلام -لـ روساتو

في متحف الفن الإسلامي. وفي الأيام التالية، يقدم روساتو بينيت وماديجان محاضرات  وذلك 

 س للراغبين في صناعة الأفلام بالشراكة مع العديد من المنظمات المحلية.ودرو

 

فبراير ستستضيف غرفة التجارة الأمريكية يوم الرياضة الأمريكية والمرح  19وفي تاريخ 

فبراير بنادي الدوحة  22 العائلي . ستقام ايضاً، البطولة السنوية السادسة للجولف في تاريخ 

شيفروليه يوم لتجربة القيادة والأنشطة العائلية في نادي قطر للسباق للجولف. كما ستستضيف 

 وكذلك أنشطة أخرى.

 

بالقرب   -وطوال إسبوع اكتشف أمريكا في قطر ستقيم السفارة الأمريكية جناح في إزدان مول

في الولايات المتحدة حول الدراسة والسياحة  حيث يمكن للزوار معرفة المزيد  -من كارفور

 الأمريكية وسيتوفر في الجناح جدول لفعاليات إسبوع اكتشف أمريكا في قطر.

فبرايرسيستضيف ممثلين عن شبكة الطلبة الدولية معرض للجامعات في إزدان  21في تاريخ 

جامعة أمريكية لمناقشة برامج جامعتهم  18حيث سيجتمع ممثلون عن  -في الدور الأول  –مول 

 المعرض مجانا ومفتوح للجمهور. ن وسيكو

 

، يرجى زيارة الموقع: 2016لمزيد من المعلومات حول "إسبوع اكتشف أمريكا في قطر" لعام 

qatar.embassy.gov/discoveramerica.html  وwww.amchamqatar.org  . 

 

 AmbDana and @USEmbassyQatar@تابعونا على تويتر واستجرام 

 

http://www.amchamqatar.org/


  Facebookالفيسبوك  وعلى 

Facebook@AmChamQatar  

  USAWeek2016#هاشتاج : 

 

 من المعلومات، يرجى التواصل على الايميلات التالية: لمزيد 

 pasdoha@state.gov   

info@amchamqatar.org 
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Embassy of the United States of America 

PRESS RELEASE 
 

 

U.S. Embassy and AmCham Qatar Celebrate the U.S. – Qatar Partnership In 

Second Annual Discover America Week 

 

DOHA: The U.S. Embassy, in partnership with the American Chamber of 

Commerce Qatar, will launch the second annual ‘Discover America Week Qatar 

2016’ February 15-22, 2016 to celebrate the U.S. Qatar partnership.  

 
This week will highlight the diversity and breadth of American goods, services, 

and products, and bring a little bit of America to Qatar. From a high-level forum 

for business leaders interested in doing business in the United States to a special 

American Film Showcase, an authentic American Sports Day, exhibits of leading 

American fashion designers, food, and education, this week will highlight the deep 

bilateral ties shared between the people of the United States and Qatar.   

 

The United States Ambassador to the State of Qatar Dana Shell Smith welcomed 

the week as a celebration of the ties that bind the United States and Qatar. “This 

week will showcase the very best of American ingenuity, products, services, and 

culture. The United States and Qatar have a strong partnership that witnessed 

several milestones in 2015, and we are pleased to begin 2016 with a celebration of 

our deep and close ties.”  

 

Robert Hager, Chairman of the American Chamber of Commerce (AmCham) 

Qatar, said: “We are delighted that the U.S. Embassy and our commercial partners 

have come together with us to present the second Discover America Week to 

Qatar.  Commercial ties between two countries have never been stronger and we 

are working alongside our Qatari counterparts to further expand those ties,” added 

Hager.  
 

A special edition of AmCham Qatar’s Distinguished Speaker Series will be held on 

February 17, which will feature a panel discussion on the upcoming Presidential 

elections in the United States. A half-day Forum ‘Doing Business in the U.S.’ will 



be held on February 18 and will provide information to firms and businesses 

looking to invest in the U.S. or expand there. Experts with insights into the U.S. 

economy will address real estate opportunities and investments on February 19.  

 

Also during Discover America Week, the U.S. Embassy is proud to inaugurate the 

American Film Showcase.  Sundance Film Festival Award winning documentarian 

Michael Rossato-Bennett and Academy award nominated film producer Alix 

Madigan will conduct screenings and masterclasses in Doha from February 18 to 

22.  The program will kick off with a screening of Rossato-Bennetts film Alive 

Inside, presented in partnership with the Doha Film Institute at the Museum of 

Islamic Art.  In the following days, Rossato-Bennett and Madigan will conduct 

lectures and classes for those interested in filmmaking in partnership with several 

local organizations. 

 

AmCham will host an American Sports and Family Fun Day on February 19 and 

the Sixth Annual Golf Tournament will take place on February 22 at the Doha Golf 

Club. Chevrolet will also be hosting a day of test driving and family activities at 

the Qatar Racing Club, among other activities.   

 

All week long, the U.S. Embassy will be hosting a booth in Ezdan Mall outside of 

Carrefour, where visitors can learn about studying in the U.S., American tourism, 

and pick up a schedule of events for Discover America Week.  On February 21, 

representatives from the International Student Network will host a college fair in 

the lower level of Ezdan Mall, where representatives from 18 American 

universities will be available to discuss their school programs. The fair is free and 

open to the public. 

 

For more information about Discover America Week Qatar 2016, please visit: 

qatar.embassy.gov/discoveramerica.html and www.amchamqatar.org.   

 

Follow us on: Twitter and Instagram @AmbDana and @USEmbassyQatar and on 

Facebook ; @AmChamQatar and on Facebook. Tag us on #USAWeek2016. 

 

For any further information, please contact: pasdoha@state.gov  and 

info@amchamqatar.org 
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